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Προεκλογικές αερολογίες 
Σημίτη για τα πανωτόκια

Προεκλογικές ήταν οι ρυθμίσεις που εξήγγειλε ο πρωθυπουργός για τα πανωτόκια.

ς προεκλογικές ρυθμίσεις, 
οι οποίες δεν 

αντιμετωπίζουν το σύνολο 
των σοβαρών κοινωνικών 
και οικονομικών πτυχών 
που άπτονται του θέματος 
των πανωτοκίων, 
χαρακτηρίζονται οι 
εξαγγελίες που έκανε ο 
πρωθυπουργός για τη λήψη 
μέτρων, τα οποία θα 
προσέφεραν μία ουσιαστική 
ανακούφιση στους χιλιάδες 
δανειολήπτες, οι οποίοι 
δανείστηκαν στο παρελθόν 
με επιτόκια που έφταναν 
ακόμα και 44%.

Ρ επ ορτάζ:
ΣΙΣΣΥ ΣΤΑΥΡΟΠΙΕΡΡΑΚΟΥ

ΣΥΜΦΩΝΑ μάλιστα με την άποψη που 
εκφράζεται από το σύνολο των κομμάτων 
της αντιπολίτευσης, ο κ. Σημίτης, με μεγά
λη χρονική καθυστέρηση, αρκέστηκε σε 
μια γενικόλογη αναφορά προεκλογικών 
σκοπιμοτήτων χωρίς να εισχωρήσει στην 
ουσία του προβλήματος και χωρίς ταυτό
χρονα να εξαγγείλει μέτρα που μπορεί να 
προκαλούσαν προβλήματα στην εύρυθμη 
λειτουργία του τραπεζικού συστήματος 
της χώρας. Σε αυτή την κατεύθυνση θα 
ήταν, όπως υπογράμμισε στην «Α» ο νομι
κός εκπρόσωπος της Κίνησης Προστασίας 
Δανειοληπτών, «μόνο η κατάργηση των 
πανωτοκίων ως θεσμού για τις  τράπεζες», 
αφού υπολογίζεται ότι περίπου 8.000 επι
χειρήσεις την τελευταία πενταετία έβαλαν 
λουκέτο σε όλη την Ελλάδα, λόγω της 
δίνης που προκλήθηκε από τα  ανεξέλε
γκτα πανωτόκια.

Οι ρυθμίσεις που εξαγγέλθηκαν διά 
στόματος πρωθυπουργού μετά το  πέρας 
της σαρανταπεντάλεπτης συνάντησης που 
είχε με τον υπουργό Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών Γιάννο Παπαντωνίου και 
το^διοικητή της Εθνικής Τράπεζας Θ εό-
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δώρο Καρατζά είναι οι ακόλουθες:
•  Για τ ις  δανειακές συμβάσεις που συνά- 
πτονται ισχύει ο ανατοκισμός ανά εξάμη
νο, όπως ήδη έχει ρυθμιστεί.
•  Για οφειλές από υφιστάμενες δανεια
κές συμβάσεις μπαίνει ένα πλαφόν σχετι
κά με το  χρέος, το  οποίο καθορίζεται από 
το  οφειλόμενο κεφάλαιο και το ποσό των 
τόκων. Το ποσό των τόκων ανάλογα με τη 
διάρκεια της καθυστέρησης, δεν θα μπο
ρεί να υπερβεί το  διπλάσιο, τριπλάσιο ή 
τετραπλάσιο του οφειλόμενου κεφαλαί
ου. Ταυτόχρονα, ο κ. Σημίτης εξέφρασε 
την εισίμηση ότι θα υπάρξει βαθμιαία απο- 
κλιμάκωση των επιτοκίων.

Πάντως επεσήμανε ότι οι ρυθμίσεις 
χρειάζονται επεξεργασία για να εφαρμο- 
σθούν και θα περιλαμβάνονται σε νομο
θετική διάταξη που θα κατατεθεί μέχρι 
τέλους Δεκεμβρίου στη Βουλή από τον κ. 
Παπαντωνίου.

Η Νέα Δημοκρατία, με τροπολογία 
που κατέθεσε χθες στη Βουλή γ ια  την
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κατάργηση των πανωτοκίων, προχωρά 
περισσότερο από την κυβέρνηση και ανα
φέρει ότι με την τροπολογία «αναστέλλο
νται οι αναγκαστικοί πλειστηριασμοί και 
κάθε άλλο μέτρο αναγκαστικής εκτέλεσης 
για την ικανοποίηση αξιώσεων των τρα
πεζών και λοιπών πιστωτικών ιδρυμάτων, 
προερχομένων από χορηγήσεις δανείων. 
Πλειστηριασμοί που έχουν περατωθεί δεν 
ανατρέπονται με την επιφύλαξη όμως των 
σχετικών διατάξεων των νόμων και του 
Κώδικα Πολιτικής Δικονομίας. Αν όμως τα 
επλειστηριασθέντα πράγματα κατακυρώ
θηκαν στις επισπεύδουσες τράπεζες ή 
άλλα πιστωτικά ιδρύματα ή σε υπαλλή
λους τους, οι πλειστηριασμοί είναι άκυροι 
και θεωρούνται ως μηδέποτε γενόμενοι».

Ο βουλευτής Επικράτειας της Νέας 
Δημοκρατίας, Γιώργος Αλογοσκούφης 
σχολιάζοντας τις εξαγγελίες Σημίτη, αφού 
υπογράμμισε ότι δεν είναι τόσο γεναιό- 
δωρες όσο θα έπρεπε να είναι, τόνισε στην 
«Α» ότι η κυβέρνηση έρχεται καθυστερη

μένα και προς χάριν προεκλογικών σκο
πιμοτήτων να παρέμβει σ' ένα θέμα που 
είχε δημιουργήσει τεράσπο κοινωνικό θέμα. 
Ακόμα και τώρα η παρέμβαση δεν είναι 
τόσο τολμηρή όσο θα έπρεπε.
Ο νομικός εκπρόσωπος της Κίνησης Προ
στασίας Δανειοληπτών, Ανδρέσς Ανα- 
γνωστάκης, τόνισε στην «Α» πέντε παρα- 
μέτρους-ερωτήματα του οξύτατου προ
βλήματος για τα  οποία ο κ. Σημίτης δεν 
έκανε καμιά αναφορά. Συγκεκριμένα:
•  «Δεν έπιασε την αναδρομικότητα του 
θέματος των πανωτοκίων. Τι θα γίνει με 
εκείνους που έχουν δώσει τριπλάσια, πεντα
πλάσια αλλά και δεκαπλάσια επάνω; Θα 
τα κρατήσουν οι τράπεζες;
•  Δεν έγινε καμιά αναφορά για το θέμα 
των πλειστηριασμών. Σήμερα έγιναν εκα
τοντάδες πλειστηριασμοί σε ολόκληρη τη 
χώρα. Όπως είναι γνωστό, κάθε Τετάρτη 
βγαίνουν στο σφυρί, δεν θα έπρεπε να δια
ταχτεί η αναστολή των πλειστηριασμών;
•  Στο προαναφερόμενο ερώτημα, να πρσ 
σθέσω τ ι θα γίνει με τα  ακίνητα που έχουν 
περάσει στην κτήση των τραπεζών; Θα τα 
κρατήσουν οι τράπεζες;
•  Δεν θα έπρεπε να αποζημιωθούν και οι 
χιλιάδες επιχειρήσεις που καταστράφη
καν; Είναι ενδεικτικό ότι ουδεμία κτηνο- 
τροφική επιχείρηση δεν έμεινε για να λει
τουργεί, όπως πριν. Οι τουριστικές επι
χειρήσεις έχουν περάσει στα χέρια ξένων 
επιχειρηματιών, ενώ εκατοντάδες βιοτε
χνίες έβαλαν λουκέτο.
•  Επρεπε να υπάρξει ρύθμιση και να ψηφι
στεί διάταξη που ν' αναφέρει ότι απαγο
ρεύεται ο ανατοκισμός, οι τόκοι επί των 
τόκων».

Και το ΔΗΚΚΙ χαρακτηρίζει τ ις  ρυθμί
σεις καθαρά προεκλογικές. «Καθαρή λύση 
στο πρόβλημα θα αποτελούσε μία από
φαση σύμφωνα με την οποία το  όριο των 
πανωτοκίων να μην υπερβαίνει το  100% 
του οφειλόμενου ληξιπρόθεσμου κεφα
λαίου με παράλληλη σημαντική μείωση 
τωνσυμβαπικών επποκίωνκαιγιαταχρέη 
του παρελθόντος αλλά και γι' αυτά του 
μέλλοντος».


